
Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: A. Rashovska, L. Schupak 

Neomluveni: A. L. Arnold 

Hosté: prof. RNDr. J. Zima, CSc. (PřF UK), prof. Ing. Fran�šek Zahálka, Ph.D., (FTVS UK), 
doc. MUDr. M. Rokyta, CSc. (MFF UK), Mgr. A. Altová, Ph.D. (PřF UK), J. Gogela 
(FF UK), prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., doc. MUDr. L. Zlatohlávek, Ph.D., prof. 
MUDr. O. Šeda, Ph.D., prof. MUDr. A. Burgetová, Ph.D., MUDr. M. Vejražka, 
Ph.D., Ing. A. Filipi, Ing. D. Mesteková, Ing. P. Bečvář, Ing. I. Mikula, Ph.D., prof. 
MUDr. P. Lišková, MD, Ph.D., prof. MUDr. R. Jech, Ph.D., MUDr. S. Arientová, 
Ph.D., doc. RNDr. P. Szabo, Ph.D., RNDr. H. Kolesová, Ph.D., MUDr. M. Škandera, 
MUDr. T. Vajcík 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 15:07 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 
M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Za 
akademickou část se přihlásil prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. a za studentskou část prof. 
MUDr. D. Sedmera, Ph.D., DSc. 
AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 
18: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály) a oznámila, zda senátorům nebude 
vadit, pokud bude do programu zařazen bod navíc, a to „Doplnění senátu“ (za bod č. 13) 
a původně plánovaný bod č. 10 (Výstavba Biocentra) bude předsunut za bod č. 3 
(Informace o aktuálním dění). Nikdo ze senátorů nebyl proti; nový program zasedání byl 
schválen v níže uvedeném znění. 
1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 

AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 min) 
2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 min) 
3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 min) 
4. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. (v zast. Ing. I. Mikula, Ph.D.) – Výstavba Biocentra – 

projednání změnových listů č. 6, 7, 8 SOD (13 min) 
5. Vystoupení kandidátů prof. RNDr. J. Zimy, CSc. a prof. Ing. Františka Zahálky, Ph.D.na 

rektora UK (40 min) 
6. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Disciplinární komise 1. LF UK – souhlas se jmenováním 

členů a náhradníků pro funkční období 2025–2027 (5 min) 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK  
ze dne 16. 6. 2025 



7. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Rozdělení financí programu Cooperatio na 1. LF UK 
v roce 2025 (5 min) 

8. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Plán hospodaření rozpočtu fakulty pro rok 2025 
(5 min) 

9. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. (v zast. Dr. M. Vejražka) – Podmínky přijímacího řízení 
pro pregraduální studium (česká paralelka) pro ak. r. 2026/2027 (5 minut) 

10. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. (v zast. Ing. P. Bečvář) – Schválení textu zadávací 
dokumentace a smlouvy o dílo pro veřejnou zakázku na zhotovitele akce “UK 1. LF – 
Novostavba CSEM Albertov 5“ (5 min) 

11. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Termíny zasedání AS v akademickém roce 
2025/26 (5 minut) 

12. doc. MUDr. L. Zlatohlávek, Ph.D. – Žádost o závažnou změnu rámcového studijního 
plánu doktorských studijních programů uskutečňovaných na fakultě (5 min) 

13. doc. MUDr. L. Zlatohlávek, Ph.D. – Rozšíření DSP Nutriční a metabolické vědy  
o 2. lékařskou fakultu (5 min) 

14. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Doplnění senátu (5 min) 
15. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Vyhlášení voleb do AS 1. LF UK (5 min) 
16. prof. MUDr. D. Sedmera, Ph.D., DSc. – Dynamický nákupní systém (5 min) 
17. A. Karas – Hodnocení výuky studenty (5 min) 
18. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 
19. prof. MUDr. R. Brůha, CSc. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 
20. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 
21. Různé (5 min) 

AS 1. LF UK schvaluje předložený program zasedání AS. 

18: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

15:10 hod příchod doc. MUDr. J. Živný, Ph.D., MUDr. K. Klíma, Ph.D., MUDr. M. Pehr 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Pan děkan podal informace z RKR a RKD 
• Ve dnech 11. a 13. 6. 2025 proběhly přijímací zkoušky do všech typů studijních 

programů; dne 20. 6. se bude ještě konat náhradní termín přijímacích zkoušek pro 
českou paralelku. Zatím bylo přijato 1076 uchazečů o všeobecné lékařství a 59 o 
zubní lékařství, 409 uchazečů o bakalářské studijní programy a 158 uchazečů o 
navazující magisterské studium. 

• 5. 6. 2025 se konala na Anatomickém ústavu „Jednička na zkoušku“, která je 
určená vynikajícím studentům přijatým na průměr; 

• Příprava seznamovacího kurzu pro zapsané studenty 1. ročníků ve výcvikovém 
středisku v Dobronicích; 

• Připravuje se Introduction week pro anglickou paralelku. 
• Další informace budou součástí jednotlivých bodů jednání 

4. Výstavba Biocentra – projednání změnových listů k Dodatkům č. 6 a 7 SoD na stavbu, 
a podkladů k Dodatku č. 8 SoD na projekční práce (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 

Dr. Mikula sdělil, že práce již probíhají v plném rozsahu, archeologové ukončili 30. 5. 
činnost na staveništi. Výstavba Biocentra nabrala zejména kvůli Záchrannému 



archeologickému výzkumu (ZAV) značné zpoždění a podle předběžného harmonogramu 
je reálné dokončení v březnu 2028. Další postup závisí na rozhodnutí Evropské komise 
(případné prodloužení NPO, posouzení indikátorů plnění komponenty, uznatelnosti 
nákladů do konce roku 2026, tj. před dokončením stavby apod.) a následném rozhodnutí 
MŠMT, jakožto poskytovatele dotace. Aktuálně probíhají jednání na úrovni EK, návazně 
také na MŠMT a s vedením univerzity. Bylo avizováno rozhodnutí EK v červenci. 
Předložené podklady se týkají Změnových listů, které budou podkladem k Dodatku č. 6 
a 7 Smlouvy o dílo (SOD) s Generálním dodavatelem stavby. Dodatek č. 6 obsahuje 20 ZL 
a nemá vliv na termín dokončení, Dodatek č. 7 obsahuje 11 ZL a vliv na termín dokončení 
díla má. K podpisu dodatku č. 7 by došlo až na základě písemného vyjádření MŠMT, že 
je takový dodatek ke smlouvě možno uzavřít, nedojde tím k porušení dotačních 
podmínek NPO a nebude to mít vliv na způsobilost výdajů. 
Co se týká uzavření dodatku č. 8 k SoD s Generálním projektantem, UK uzavřela dne  
14. února 2017 Smlouvu na vytvoření projektové dokumentace a výkon inženýrské 
činnosti na projektu “Kampus Albertov – Biocentrum, Globcentrum“. UK je nyní v situaci, 
že v rámci výstavby budovy Biocentrum nezbytně požaduje další projekční služby, které 
jsou z velké části vyvolány ze strany UK, případně se jedná o takové služby, jejichž 
potřebu UK nemohla jednající s náležitou péčí v rámci původní Smlouvy objektivně 
předvídat. Uzavírání smlouvy na tyto další projekční práce nebude vést ke zpomalení ani 
prodloužení stavby. 

Předsedové ekonomické i legislativní komise konstatovali, že komise projednaly všechny 
předložené připomínky a předložený návrh usnesení doporučují oba schválit. 

15:23 hod příchod doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D. 

Předložený návrh usnesení: 
„Akademický senát 1. lékařské fakulty bere na vědomí předložené podklady týkající se 
změnových listů ZL výstavby Biocentra Kampusu Albertov, jejich dopady na finanční 
náklady projektu a dopad těchto ZL na termín dokončení stavby. Akademický senát 1. 
lékařské fakulty souhlasí s uplatněním těchto ZL pro přípravu dodatků č. 6 a 7 ke smlouvě 
o dílo č. UKRUK /182357/2023-2 (výstavba Biocentra), které budou předloženy vedením 
UK k projednání na AS UK a následnému souhlasu Správní rady UK. 
Akademický senát 1. lékařské fakulty bere na vědomí, že k podpisu dodatku č. 7 dojde 
až na základě písemného vyjádření Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy 
potvrzujícího, že je možné takový dodatek ke smlouvě o dílo uzavřít a že uzavřením 
takového dodatku nedojde k porušení dotačních podmínek v rámci Národního plánu 
obnovy, komponenty 3.2 Adaptace kapacity a zaměření školních programů – část 3.2.4 
Investice do rozvoje vybraných klíčových akademických pracovišť. 
Akademický senát 1. lékařské fakulty bere na vědomí návrh na uzavření Dodatku č. 8 ke 
Smlouvě na vytvoření projektové dokumentace a výkon inženýrské činnosti č. j. 
UKRUK/8824/2016 projekční práce na projektu „Kampus Albertov – Biocentrum, 
Globcentrum" a souhlasí s jeho předložením AS Univerzity Karlovy. 
Akademický senát 1. lékařské fakulty UK zároveň předpokládá, že vedení UK podniklo 
veškeré potřebné kroky k tomu, aby finanční náklady projektu nebyly nepřiměřeně 
navyšovány". 

22: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) byl schválen. 

5. Vystoupení kandidátů prof. RNDr. J. Zimy, CSc. (PřF UK) a prof. Ing. Františka Zahálky, 
Ph.D. (FTVS UK) na rektora UK (bez písemného podkladového materiálu)  



Paní předsedkyně poděkovala oběma kandidátům za zájem vystoupit na platformě 
akademického senátu a předala jim slovo. Oba představili svou prezentaci v rámci své 
kandidatury. Poté započala diskuse, do které se zapojili prof. R. Jech, prof. M. Koziar 
Vašáková, prof. J. Betka, prof. T. Zima, prof. Š. Havránek a prof. A. Pařízek. 

15:55 hod příchod doc. MUDr. K. Rusinová, Ph.D. 
Na položenou otázku vždy postupně reagovali oba kandidáti. Závěrem paní předsedkyně 
poděkovala oběma za jejich vystoupení, sdělila přítomným, že na příštím jednání AS (15. 
9. 2025) vystoupí další kandidátka na rektora, současná rektorka prof. Králíčková. 

16:15 odchod prof. MUDr. Z. Krška, DrSc. 
Po odejití obou kandidátů ze sálu vyzvala paní předsedkyně přítomné senátory ke 
konstruktivní debatě. Za 1. LF byli podpořeni oba kandidáti a byla přijata následující 
usnesení: 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK podporuje nominaci kandidáta na rektora 
UK prof. RNDr. Jiřího Zimy, CSc. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK podporuje nominaci kandidáta na rektora 
UK prof. Ing. Františka Zahálky, Ph.D. 

21: 0: 1 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

6. Disciplinární komise 1. LF UK – souhlas se jmenováním členů a náhradníků pro funkční 
období 2025–2027 (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Děkan fakulty předložil návrh na složení disciplinární komise pro budoucí dvouleté funkční 
období, okomentoval význam této komise a návaznost na minulou Disciplinární komisi. 
Diskuse k danému bodu nebyla. AS schválil toto usnesení: 
„Akademický senát 1. LF UK dává děkanovi fakulty předchozí souhlas ke jmenování členů 
a náhradníků Disciplinární komise 1. LF UK pro funkční období 2025–2027 v tomto složení: 

Akademičtí pracovníci: 
Členové: Pavel Dundr, Otomar Kittnar, Ondřej Slanař 
Náhradníci: Jan Malík, Michal Miovský 

Studenti: 
Členové: Veronika Mährischlová, Andrea Rashovska, Anna Stojaspalová 
Náhradníci: Kateřina Matějková a Adam Florián“. 

22: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

7. Rozdělení financí programu Cooperatio na 1. LF UK v roce 2025 (písemný podkladový 
materiál zaslán s pozvánkou) 

Paní proděkanka prof. MUDr. P. Lišková informovala, že byla naší fakultě přidělena 
finální částka na program Cooperatio ve výši 191 720 333 Kč. V souladu se Zásadami 
programu Cooperatio je navrhováno určité dělení (viz písemný podkladový materiál). 
Samotné rozdělení finančních prostředků na jednotlivé oblasti a obory bude 
předloženo až po rozdělení částek přednosty jednotlivých pracovišť. Připomínky ze 
strany senátorů nebyly. 
Návrh usnesení: „Akademický senát schvaluje základní způsob rozdělení programu 

Cooperatio pro rok 2025“. 

22: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 
  



8. Plán hospodaření rozpočtu fakulty pro rok 2025 (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 

Ing. D. Mesteková, ekonomka fakulty uvedla, že letošní rok je, co se plánu rozpočtu týká, 
pro 1. LF ve srovnání s předchozími roky velice příznivý. Vysvětlila způsob stanovení 
rozpočtu, vývoj přidělovaných prostředků od státu a předpokládaný příjem za školné 
z anglické paralelky. Předseda ekonomické komise uvedl, že rozpočet je standardní, 
komise chápe plánovanou ztrátu a doporučuje návrh rozpočtu v předložené verzi schválit. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy vyjadřuje 
souhlas s předloženým plánem hospodaření fakultního rozpočtu za rok 
2025 a doporučuje jeho schválení. 

22: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 
16:40 odchod prof. MUDr. P. Pafko, DrSc. 

9. Podmínky přijímacího řízení pro pregraduální studium (česká paralelka) pro ak. r. 
2026/2027 (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

V souladu s Řádem přijímacího řízení předložil pan děkan ke schválení AS 1. LF UK 
Podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 2026/2027 pro studijní programy 
v českém jazyce – celé znění podmínek pro přijetí bylo obsahem dodaného podkladového 
materiálu. Pan proděkan pro přijímací řízení Dr. M. Vejražka sdělil, že koncepční změny 
proti loňskému roku nejsou, podmínky pro příští rok zůstávají stejné jako letos, upravují 
se pouze podmínky pro uchazeče bez přijímacích zkoušek, a to požadavky jaké mají být 
předměty a jak mají být uspořádány předměty na středních školách; jiné změny nebudou. 
Studijní komise nemá námitek a návrh usnesení doporučuje odsouhlasit. MUDr. M. Pehr 
měl opět svou obligátní námitku, že nevyužíváme oborových olympiád, které jsou napříč 
státem srovnatelné. Dr. Vejražka oponoval, že to není zcela pravda, že uchazeči o studium 
a úspěšní řešitelé z krajských kol získávají za účast v olympiádě body navíc, tzv. bonifikaci. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK schvaluje podmínky přijímacího řízení  
a počet přijímaných uchazečů pro akademický rok 2026/2027 pro 
studijní programy v českém jazyce. 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

10. Schválení textu zadávací dokumentace a smlouvy o dílo pro veřejnou zakázku na 
zhotovitele (VZ) akce “UK 1. LF – Novostavba CSEM Albertov 5“ (písemný podkladový 
materiál zaslán s pozvánkou) 
Text investičního záměru zpracovaný na základě projektové dokumentace byl 
Akademickému senátu 1. LF předložen na jeho zasedání dne 24. 5. 2024 a byl na tomto 
zasedání schválen pro další jednání na úrovni UK. Na jednání vedení 1. LF se zástupci 
Univerzity dne 12. 3. 2025 bylo Fakultě doporučeno předložit Univerzitě zadávací 
dokumentaci pro VZ na výběr zhotovitele. Příslušné dokumenty pro VZ byly součástí 
zaslaných podkladových materiálů pro dnešní jednání AS 1. LF. V případě odsouhlasení 
AS 1. LF bude text Zadávací dokumentace a Smlouvy o dílo projednán na AS UK a na 
Správní radě univerzity. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. lékařské fakulty se seznámil se zadávací 
dokumentací veřejné zakázky na stavební akci „UK 1.LF – Novostavba 
CSEM Albertov 5“ včetně textu její přílohy – návrhu vzorové smlouvy 
o dílo se zhotovitelem stavby, tuto zadávací dokumentaci schvaluje a 
doporučuje předat ji Akademickému senátu UK a Správní radě UK tak, 



aby po vyjádření a schválení příslušnými orgány Univerzity Karlovy 
mohla být uvedená veřejná zakázka zahájena.” 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

11. Termíny zasedání AS v akademickém roce 2025/26 

Byly navrženy následující termíny zasedání AS pro příští akademický rok: 

13. 10. 2025; 10. 11. 2025; 15. 12. 2025; 19. 1. 2026; 23. 2. 2026; 16. 3. 2026; 13. 4. 2026; 
11. 5. 2026; 15. 6. 2026; 14. 9. 2026. 

„Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy vyjadřuje souhlas s navrženými 
termíny pro akademický rok 2025/2026.“ 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

12. Žádost o závažnou změnu rámcového studijního plánu doktorských studijních 
programů uskutečňovaných na fakultě (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 
V souvislosti se zrušením státní doktorské zkoušky novelou zákona o vysokých školách 
byla do Studijního a zkušebního řádu vložena nová studijní povinnost, a to „Rozprava 
nad tématem disertační práce“. Rozprava představuje diskusi nad dosavadní přípravou 
disertační práce, její metodologií a předběžných zjištěních výzkumu, která se koná před 
komisí. Pan proděkan doc. MUDr. L. Zlatohlávek upřesnil, že rozprava nad tématem 
disertační práce bude automaticky součástí nových akreditací a reakreditací udělených 
až po 1. 10. 2026, je nutné ji vhodným způsobem promítnout také do stávajících 
akreditací a uskutečňovaných doktorských studijních programů. Tato změna bude 
účinná pro studenty zapsané ke studiu od ak. roku 2025/26. Prof. Havránek za studijní 
komisi návrh podpořil. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. lékařské fakulty projednal žádost  
o závažnou změnu rámcového studijního plánu doktorských 
studijních programů a souhlasí s předložením této žádosti rektorce 
UK k dalšímu řízení.“ 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

13. Rozšíření DSP Nutriční a metabolické vědy o 2. lékařskou fakultu (písemný podkladový 
materiál zaslán s pozvánkou) 

Děkan fakulty předložil Akademickému senátu 1. LF UK žádost o rozšíření oprávnění 
uskutečňovat doktorský studijní program Nutriční a metabolické vědy pro oblast nebo 
oblasti vzdělávání o společné uskutečňování s další fakultou UK, konkrétně 2. LF UK. 
V současnosti je tento SP uskutečňován na 1. LF a 3. LF, přičemž hlavní fakultou zůstává 
1. LF UK. Výuka v ČJ i AJ v prezenční a kombinované formě studia. Garantem programu 
je doc. MUDr. Lukáš Zlatohlávek, Ph.D. Návrh na přistoupení 2. LF UK projednala tato 
fakulta na svém zasedání AS dne 9. 4. 2025 a na zasedání VR dne 20. 2. 2025. Dle 
předsedy studijní komise prof. Havránka nemá komise proti návrhu námitek. 
Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK projednal žádost o rozšíření oprávnění 

uskutečňovat doktorský studijní program Nutriční a metabolické vědy 
o společné uskutečňování s 2. LF UK a souhlasí s předložením žádostí 
VR 1. LF UK a následně rektorovi UK k dalšímu řízení. 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 



14. Doplnění senátu 

Čtyři senátoři za studentskou část MUDr. A. Chochola, MUDr. M. Verbat (9. 6. 2025), 
MUDr. M. Škandera (11. 6.) a MUDr. T. Vajcík (12. 6.) ukončili své studium (viz datum 
v závorce) složením poslední části SZZ. Z tohoto důvodu bylo nutno doplnit AS o nové 
členy z řad náhradníků za studenty. Jako další v pořadí byli RNDr. Hana Kolesová, Ph.D. 
(odborná asistentka z Anatomického ústavu 1. LF), MDDr. David Stojka (v současnosti 
student 5. ročníku studijního programu Všeobecné lékařství) a pan doc. RNDr. Pavol 
Szabo, Ph.D. (docent rovněž z Anatomického ústavu 1. LF). Dr. Stojka jako poslední 
náhradník (student) svou možnou účast písemně odmítl. Vzhledem k tomu, že počet 
studentů zvolených za členy senátu musí tvořit nejméně jednu třetinu všech členů 
senátu, nemohli proto zbylí dva pozvaní zástupci zvolení z řad studentů (akademičtí 
pracovníci) složit slib a stát se platnými členy AS. Paní předsedkyně se oběma zástupcům 
za vzniklé potíže omluvila. 
Dle volebního řádu se doplňovací volby pro zbytek funkčního období člena senátu konají 
v případě, že na uvolněné místo člena AS není náhradník, všichni náhradníci povolání 
odmítli nebo je není možné povolat z důvodu uvedených v čl. 9 odst. 5. Doplňovací volby 
se nemusejí konat v případě, že místo bylo uvolněno v posledních 9 měsících funkčního 
období a jestliže se na tom usnese akademický senát fakulty. 

Návrh usnesení: AS 1. LF UK již nebude organizovat doplňovací volby pro toto funkční 
období (2022-2025) a senát dokončí svoje funkční období neúplný. 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

15. Vyhlášení voleb do AS 1. LF UK (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Předsedkyně AS vyhlásila pro období 2025–2028 volby do AS 1. LF, které proběhnou 
elektronickou formou ve dnech 19. a 20. 11. 2025. Současně s vyhlášením voleb bude 
zveřejněn dokument o technických podmínkách. 

Pěti-členná volební komise ve složení prof. MUDr. Jan Betka, DrSc., Matěj Hrnjica, Ema 
Krajčušková, doc. MUDr. Václav Šmíd, Ph.D. a MUDr. Martin Vejražka, Ph.D. převezme 
organizaci voleb. Elektronická forma hlasování je domluvena s IT oddělením. 

17:10 hod odchod prof. MUDr. T. Zima, DrSc. 

Do diskuse se přihlásil prof. MUDr. D. Pokorný, který oznámil přítomným senátorům, že 
požádal dopisem pana děkana, aby před samotnými volbami oslovil všechny přednosty 
ústavů a klinik se žádostí, aby si všichni jejich zaměstnanci zajistili vstup do Centrálního 
autentizačního systému, protože ze zkušenosti z minulých voleb tuto digitální povinnost 
nesplnila spousta zaměstnanců. 
Návrh usnesení: „Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy (AS 1. LF UK) 

na svém zasedání 16. 6. 2025 vyhlásil volby do AS 1. LF UK pro období 
2025–2028. Volby proběhnou elektronickou formou ve dnech 19. a 
20. listopadu 2025”. 

20: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

17:20 hod. odchod MUDr. K. Klíma, Ph.D. 

16. Dynamický nákupní systém (DNS) (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Na základě pověření paní předsedkyně z květnového zasedání předložil prof. MUDr. D. 
Sedmera rozsáhlé informační materiály k tématu DNS a jeho aplikaci na veškeré 
prostředky pořizované v rámci hlavní činnosti a výzkumu na 1. LF UK. Uvádí, že nechce 



nijak zpochybňovat nutnost transparentního nakládání s veřejnými prostředky včetně 
soutěžení veřejných zakázek, ale naprosto nesouhlasí s principem defaultního sčítání 
všech objednávek chemikálií a pomůcek za celou fakultu v rámci „předběžné opatrnosti“ 
a následně, protože to opravdu v praxi nefunguje, k ponižujícím a důkladně 
zdůvodňovaným žádostem o výjimky. Naopak navrhuje celou věc otočit – tj. chemikálie 
si objednává každý ́ dle potřeby, snažit se identifikovat podobné objednávky a ty pak 
soutěžit, ideálně formou rámcových dohod. 

Ing. A. Filipi konstatoval, že problém veřejných zakázek je komplikovaný v tom, že jsme 
veřejnou vysokou školou, jsme tedy veřejným zadavatelem a musíme dodržovat zákon. 
Jedinou možnou cestou je udělat rámcové dohody nebo přes DNS, který by měl urychlit 
práci pro zadávání, ale ve skutečnosti je tomu právě naopak. Nastupující tajemník 
přislíbil, že bude problém DNS řešit s maximální prioritou. Systém je nutné zjednodušit 
a rozvinout. 

Dále se do diskuse zapojili pánové Karas, doc. Živný, prof. Brůha, doc. Mlček a prof. 
Škrha. 

17:30 hod. odchod prof. MUDr. J. Betka, DrSc. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. lékařské fakulty se seznámil s předloženým 
materiálem a doporučuje vedení fakulty důkladně zvážit nutnost 
univerzální aplikace DNS pro objednávky materiálu pro vědu a 
výzkum z hlediska možných dlouhodobých vedlejších důsledků pro 
vědu na fakultě. Žádáme o nastolení optimální metodiky objednávání 
na 1. LF UK, která by nepřiměřeně nezatěžovala zaměstnance 1. LF a 
reflektovala potřeby vědy a výzkumu. 

17: 0: 1 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

17:40 hod. odchod doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D. 

17. Hodnocení výuky studenty (bez písemného podkladového materiálu) 
Pan A. Karas informoval přítomné, že tato problematika byla naposledy na zasedání AS 
1. LF řešena 20. 3. 2023, kdy byla jmenována nová 10členná komise. Komise je orgánem, 
který zodpovídá za obsahovou přípravu hodnocení výuky, tvorbu ankety a její 
vyhodnocení a určuje časový harmonogram průběhu hodnocení. Snažil se kontaktovat 
předsedu Komise pro hodnocení výuky Dr. M. Vejražku s žádostí o zaslání Zprávy o 
hodnocení výuky, a to emailem 4. 12. 2024, 6. 3. 2025 a 12. 5. 2025; opakovaně i ústně. 
Upozornil na chybu v SISu – na nástěnce v SISu, kde se zprávy také zveřejňují (kromě 
webových stránek) je zpráva o hodnocení výuky pojmenována jako 2022_23, což mylně 
naznačuje, že půjde o zprávu za tento akademický rok. Avšak soubor obsahuje zprávu o 
hodnocení výuky za rok 2021/22. Komise má zveřejňovat zprávu na úřední desce fakulty 
a na webových stránkách fakulty. Bohužel se tak neděje. V září bude muset být 
nominována nová komise. 

17:48 hod. odchod prof. MUDr. D. Pokorný, CSc. 
Předseda studijní komise AS 1. LF prof. Havránek informoval, že studijní komise AS se 
problematice věnuje. Je nutné oddělit hodnocení určené pro konkrétního pedagoga, 
které by nemělo být součástí celkového hodnocení a celkové hodnocení předmětů. Pro 
studenty je důležitá zpětná vazba, že pedagogové s daty pracují a dotazníky nejsou 
vyplňovány zbytečně. Globální hodnocení výuky v SIS je nefunkční. V současné době je 
nutné se věnovat skutečnosti, jakým způsobem dosáhnout určité validity dat, aby 
globální hodnocení, která chodí ze SISu, byla objektivní. Nově zřízené centrum MEdIC 
má jedním z pilířů hodnocení výuky. Pan profesor věří, že se posuneme dále. 



Předseda komise pro hodnocení výuky Dr. Vejražka konstatoval, že učitelé dostávají 
výsledky hodnocení včas. Za poslední rok nebyla zpráva v textové podobě schválena 
z toho důvodu, že komisi se nepodařilo ani na šest pokusů svolat, tudíž nebyla nikdy 
usnášeníschopná. 
Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK vyzývá Komisi pro hodnocení výuky 

k předložení Zprávy o hodnocení výuky za akademický rok 2022/2023 
a taktéž k předložení Zprávy o hodnocení výuky za akademický rok 
2023/2024 na příští zasedání AS 1. LF, které proběhne 15. 9. 2025. 

16: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

18. Informace studijní komise AS 1. LF UK (bez písemného podkladového materiálu) 
Předseda komise informoval, že komise řešila pouze běžnou agendu, fyzicky se nesešla 
a pouze se vyjádřil k hlasování formou per rollam týkající se Řádu CŽV. Akademický senát 
1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy podal připomínku k Řádu CŽV UK, konkrétně 
k odstavci 2 článku 2. Je třeba definovat, aby paragraf 22, zákona 95/2004 a paragraf 54 
zákona 96/2004 byly zahrnuty v celoživotním vzdělávání. Oba zmíněné paragrafy 
uvedených zákonů umožňují zapojení vysokých škol do systému CŽV. V současné 
formulaci tedy vnímáme rozpor a nejednoznačnost. Vzhledem k tomu, že červnové 
zasedání AS se konalo až 16. 6. (stanovisko fakulty jsme měli zaslat do 6. 6. do 12:00 
hodin), obrátili jsme se na všechny senátory jménem paní předsedkyně AS s prosbou o 
hlasování per rollam. Výsledek hlasování – viz Příloha. V tomto smyslu byl odeslán dne 
6. 6. 2025 na tajemníka Legislativní komise AS UK J. Jirmuse dopis s níže uvedeným 
stanoviskem. 
Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK schválil per rollam většinovým poměrem 

následující usnesení: 
„Současná formulace bodu není jednoznačná. Není specifikováno, že do rámce 
celoživotního vzdělávání se nezahrnuje explicitně specializační vzdělávání na LF, které 
je upraveno zvláštními právními předpisy (Zákon č 95/2004 Sb. a zákon č 96/2004 Sb.). 
Stávající formulace může vést k vyloučení realizace systému celoživotního vzdělávání 
na lékařských fakultách.“ 

18: 0: 1 (pro: proti: zdrželo se) schváleno per rollam 
Problém zůstává otevřený, může se připomínkovat dále, protože se bude nakonec v AS 
UK projednávat až na podzim t.r. Paní předsedkyně AS připomněla všem přítomným, že 
jim byla rozeslána zpráva týkající se pozvání senátorů ke kulatému stolu k diskusi návrhu 
Strategického záměru Univerzity Karlovy pro období 2026–2030. Setkání se bude konat 
ve Vlasteneckém sále dne 25. června 2025 v čase 9:00–13:00 hod. Bude možné se 
k němu připojit i vzdáleně. 

19. Informace legislativní komise AS 1. LF UK (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 
Předseda pouze podotkl, že se komise zabývala Řádem CŽV, který řešili již podruhé. 

20. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (bez písemného podkladového materiálu) 
Doc. M. Mlček konstatoval, že komise projednávala návrh rozpočtu a další materiály, 
které se týkaly dnešního zasedání. 

21. Různé 



Příští zasedání AS se bude konat dne 15. 9. 2025. Písemné podkladové materiály pro 
projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. Koziar Vašákové do 5. 9. 2025  
a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů nejpozději do 8. 9. 2025. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:58 hod. 
 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF UK 
Zapsala: Jana Kolářová 

 
 
Ověřili: prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. 

 prof. MUDr. D. Sedmera, Ph.D., DSc. 


